



EngNet, FJCU

輔 仁 英 語 網 路 學 院

常見問題集 FAQ

2018/03



EngNet, FJCU

輔 仁 英 語 網 路 學 院

目錄

Menu

- About 輔仁英語網路學院 EngNet, FJCU
- About 自學筆記 SL Notes
- About 自學點數 SL Points
- About Liveabc
- About Facebook

About

輔仁英語 網路學院 EngNet, FJCU

EngNet, FJCU

輔 仁 英 語 網 路 學 院

1

Q: 怎麼預約雲端討論/寫作室？
What should I write for SL notes?

- 請見 輔仁英語網路學院 之 “英語自學中心” > “[學習導航與技術頁面](#)” 之 “雲端討論室” / “雲端寫作室” 中的附檔或影片。
- Please check EngNet, FJCU “SLC” > “[SL Guide & Tech](#),” and find “Cloud Chatroom” / “Cloud Writing Room” for both pdf and video instruction.

Q: 怎麼繳交寫作室作業？
How to hand in Self-Learning notes?

- 請見 輔仁英語網路學院 之 “英語自學中心” > “[學習導航與技術頁面](#)” 之 “雲端寫作室” 中的附檔或影片。
- Please check EngNet, FJCU “SLC” > “[SL Guide & Tech](#),” and find / “Cloud Writing Room” for both pdf and video instruction.

Q: 怎麼查自己的預約記錄 (雲端討論室、雲端寫作室)？

How to check my record of servation (Cloud Chatroom, Writing Room) ?

- 此功能尚在建置中。
- This function is under construction.

About

輔仁英語 網路學院 EngNet, FJCU

EngNet, FJCU

輔 仁 英 語 網 路 學 院

2

Q: 怎麼查自己的作業/出席紀錄?
How to check my assignments or
attendance record for SL
notes/online chatroom?

- 用LDAP登錄輔仁英語網路學院
→ 點選「EngNet學習紀錄」
→ 選擇學期，點選點數數字後即可查看。
- Log in EngNet with LDAP account .
→ Click “EngNet 學習紀錄”
→ Choose the semester, and click on
the SL points number.

Q: 怎麼下載/使用 JoinNet/Scopia?
How to downloas/use JoinNet/Scopia?

- 請見 輔仁英語網路學院 之 “英語自學中心” > “[學習導航與技術頁面](#)” 之 “軟體使用” 中的附檔或影片。
- Please check EngNet, FJCU “SLC” > “[SL Guide & Tech](#),” and find “軟體使用” for both pdf and video instruction.

About

自學筆記 SL Notes

EngNet, FJCU

輔仁英語網路學院

3

Q: 自學筆記要寫什麼？ What should I write for SL notes?

- 請見 輔仁英語網路學院 之 “英語自學中心” > “[學習導航與技術頁面](#)” 之 “自學筆記” 項目中的規則。
- Please check EngNet, FJCU “SLC” > “[SL Guide & Tech](#),” and find “Self-Learning Notes” for both pdf and video instruction and check the rules for SL notes.

Q: 怎麼繳交自學筆記？ How to hand in Self-Learning notes?

- 請見 輔仁英語網路學院 之 “英語自學中心” > “[學習導航與技術頁面](#)” 之 “自學筆記” 項目。
- Please check EngNet, FJCU “SLC” > “[SL Guide & Tech](#),” and find “Self-Learning Notes” for both pdf and video instruction.

Q: 自學筆記無法上傳？ The system won't let me hand in my SL notes.

- 可能因為姓名特殊，系統無法辨認。請提供學號、姓名、系級，寄至 cweb.admin@gmail.com。我們會由後台修改設定。
- This is because the default system can not recognize some special Chinese characters of your names when you upload your notes. Please email your student number, name, department and grade to cweb.admin@gmail.com. We will change the default name for you.

About

自學點數 SL Points

EngNet, FICU

輔仁英語網路學院

4

Q: 有哪些方法可以賺自學點數?
How can I gain SL points?

- 點選輔仁英語網路學院網站的「[提升英語能力方案](#)」，開啟「(學年度) 英語學習活動分類選擇」連結，即可查看各項活動與說明。
- Go to EngNet, select "[Plans & Programs](#)" and find "Self-learning Points" for your chosen semester. You will see all the related SL activities and details in the file.

Q: 我的點數還沒匯入? Why are the SL points not imported yet?

- 請查看「提升英語能力方案」中的「自學活動與點數對照表」確認匯入時程。若已超過匯入時間，請提供學號、姓名、系級、參加活動名稱與日期，[寄至 cweb.admin@gmail.com](mailto:cweb.admin@gmail.com)。我們會幫同學查詢與確認，請記得收信。
- Please check "Self-learning Points" in "Plans & Programs" on EngNet for SL points registration time. If you haven't received the points after the due day, please email to cweb.admin@gmail.com with your student number, name, department and grade, the activity you took part in and its date. We will check and reply. Please remember to check our response email.

About

LiveABC

EngNet, FJCU

輔仁英語網路學院

5

Q: 怎麼使用Liveabc? How to use Liveabc?

- 請見 輔仁英語網路學院 之 “英語自學中心” > “[學習導航與技術頁面](#)” 之 “Liveabc 使用說明” 中的影片。
- Please check EngNet, FJCU “SLC” > “[SL Guide & Tech](#),” and find / “Liveabc 使用說明” for video instruction.

Q: Liveabc點數會自動匯入嗎？ Will Liveabc automatically import SLP?

- 不會，因為liveabc系統非輔仁英語網路學院所有，所以不會自動匯入。如何申請點數匯入請見下頁說明。
- No. Since Liveabc does not belong to EngNet, the points cannot be imported automatically. Please see the next page for instructions on how to register to SLP.

Q: LiveABC的點數如何計算？ In LiveABC, which type and what score can be counted as SL points?

- **LiveABC & CNN** → 3大題都各50分以上可記一點，一單元記一點。
全民英檢 → 中級以上才有認證點數。聽力及閱讀皆達到60分以上，一回記一點。
多益 → 450分以上，一回記一點。
! 注意：**以上同單元/回皆不可重複記點**
- **LiveABC & CNN** → The scores should be over 50 on 3 tests. 1 point for 1 unit.
GEPT → Intermediate and above GEPT scores 60 and above on listening and reading. 1 point for 1 unit.
TOEIC → Score should be 450 and above. 1 point for 1 unit.
! Caution: **Each unit can be used to gain points once.**

About

LiveABC

EngNet, FJCU

輔仁英語網路學院

6

Q: LiveABC登不進去？ Why can't I log in LiveABC system?

- 請先確認是否已申請帳號。
 - 若尚未申請帳號，請至LiveABC頁面點選「使用申請書」裡的「個別學員申請」填寫表單做申請。
 - 若已申請帳號，且已收到回覆。請確認帳號密碼皆填寫學號。若仍無法登入，請提供學號、姓名、系級，寄至 liveabc@mail.fju.edu.tw。Liveabc管理員將協助同學解決問題，請記得收信。
- Please first confirm if you have applied for an account.
 - If not, please go to LiveABC log-in page, click “使用申請書” and select “個別學員申請” to fill out the form.
 - If yes, and you have received a confirm letter. Please make sure both your account and password are your student number when you log in. If you still can not log in, please email your student number, name, department and grade to liveabc@mail.fju.edu.tw.

Q: LiveABC的點數要怎麼認證？ How to register LiveABC points?

- 目前開放全校學生選擇線上或現場認證。且認證須在**做完題目一個月內完成**。詳細認證資訊請查詢[此頁面](#)。
- You can choose to register your points online or in person. Both need to be done **within one month after you complete the quizzes** of Liveabc. Please fill out the form online and email to cweb.admin@gmail.com or you can make a reservation beforehand and go to Self-learning Guide office on the second floor of Fahy Library.

About

Facebook

EngNet, FJCU

輔仁英語網路學院

7

Q: 留言後就可以拿點數嗎? Will I get the points once I leave a message?

- 同學仍需等小編回覆，收到回覆後，小編會請你在**三天內**私訊相關資料。私訊完成並收到回覆後才算登記成功。
- Please wait for the fan page's response. The curator will ask you to send related information to the Fnpage in 3 days. After receiving a reply, you will get your SLP.

Q: 臉書貼文留言還沒被回覆? Why is my reply not responded on FB?

- 臉書留言的回覆期限為一週。若超過一週還沒被回覆，麻煩同學私訊粉專詢問。
- The due day for the curator to response to your messages is one week. If you haven't received a reply after that, please send a private message to inform us.

Q: 截圖私訊粉專後顯示已讀，卻沒收到回覆。

My private message is read, but I didn't receive any response.

- 臉書管理員可能會不小心點進訊息，造成已讀。但皆有人負責檢查已讀訊息並回覆，若超過五天還沒收到回覆，麻煩同學再次私訊提醒。
- There are particular curators who are responsible for replying the private messages. Since there are many curators managing the fanpage, sometimes, we may click in and read the message accidentally. Curators who are responsible for replying the private message will check the messages.